



România a înregistrat cea mai mare rată a creşterii costului orar al forţei de muncă dintre ţările Uniunii Europene, în primul trimestru din 2017, în contextul în care la 1 februarie s-a majorat salariul minim brut pe economie de la 1.250 de lei la 1.450 de lei, potrivit Eurostat. În primul trimestru din 2017, cele mai mari creşteri ale costului orar al forţei de muncă pentru toată economia au fost înregistrate în România (17,2%), Ungaria (11,7%), Bulgaria (10,1%), Lituania (9,9%) şi Letonia (9,1%). Cele mai mari scăderi au fost raportate în Finlanda (2,7%), Luxembourg şi Olanda (ambele 0,1%).

Costul orar al forţei de muncă a crescut cu 1,5% în zona euro şi cu 1,7% în Uniunea Europeană, în primul trimestru din 2017, faţă de acelaşi trimestru al anului trecut.

În zona euro, remunerațiile și salariile plătite angajaților pe oră au crescut cu 1,4%, iar costurile nesalariale, în special contribuțiile sociale de plată de către angajator au crescut cu 1,6%, în primul trimestru din 2017 comparativ cu același trimestru de anul trecut.

În Uniunea Europeană, remunerațiile și salariile pe oră au crescut cu 1,6%, iar costurile nesalariale s-au majorat cu 1,8% în primul trimestru din 2017.

În primele trei luni de anul acesta, comparativ cu aceeași perioadă a anului trecut, costul orar al forței de muncă în zona euro a crescut cu 1,3% în industrie, cu 1,9% în construcții și cu 1,3% în servicii.

**** sursa :--** <http://www.mediafax.ro/economic/romania-cea-mai-mare-crestere-a-costului-orar-cu-fora-de-munca-din-ue-in-t1-16476070>